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Protokół 
z XXV sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 10 marca 2021 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13:22 i trwała do godziny 14:31. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 12 radnych, tj. 80,0% ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Nieobecni byli radni: Alina Patalas, Monika Przybył i Zbigniew Waleński. Lista 
obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Grzegorz 
Wabiński – Zastępca Wójta, Kierownik WSO i USC, Katarzyna Kmiecik-Rosa – Sekretarz 
Gminy, Kinga Klozińska-Antczak – Skarbnik Gminy, Małgorzata Kęsy – Zastępca Skarbnika, 
Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb Technicznych, Małgorzata Waleńska – kierownik 
Wydziału Rozwoju Gospodarczego, Mariola Żelazna – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pępowie oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy 
i samorządów mieszkańców. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pępowo”, 

b) przekazania na rzecz Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji 
w Strzelcach Wielkich części infrastruktury rozbudowanej oczyszczalni ścieków 
komunalnych w Pępowie, 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla ścieżki rowerowej Pępowo – Wilkonice, gmina Pępowo, 

d) zmiany uchwały nr X/70/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 2019 roku 
w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

e) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego, 

f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021, 
g) rozpatrzenia petycji pt. „Alarm! STOP zabójczemu GMO – STOP niebezpiecznej 

SZCZEPIONCE!”. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
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W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych oraz zaproszonych gości. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
12 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – Wójt wnioskował o wycofanie z punktu 8. porządku obrad XXV sesji 
Rady Gminy Pępowo podpunktu f) – rozpatrzenia i podjęcia uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030. Jak wyjaśnił, po 
konsultacji p. Skarbnik z RIO okazało się, że planowane zmiany w budżecie nie powodują 
potrzeby dokonania zmian WPF. 

Ponadto wójt wnioskował o rozszerzenie punktu 8. porządku obrad XXV sesji Rady 
Gminy Pępowo o rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji pt. „Alarm! 
STOP zabójczemu GMO – STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!” – jako podpunkt g). Jak 
wyjaśnił, ostatnimi czasy do Urzędu Gminy wpływa wiele petycji, a przedmiotowa petycja 
dotyczy akurat tematu szczepień. Wójt zwrócił się do Rady o zajęcie stosownego stanowiska. 

Radni jednomyślnie przychylili się do obydwu wniosków wójta, 
w następstwie czego porządek obrad XXV sesji Rady Gminy Pępowo został zmodyfikowany: 
dotychczasowy podpunkt g) stał się podpunktem f) oraz dodano nowy podpunkt g). Imienne 
wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek obrad stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z XXIV sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, a ponadto radni 
otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował przegłosowanie go bez 
odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono i przyjęto go jednomyślnie –  12 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. Nie wpłynęły też żadne 
odpowiedzi na wcześniej złożone interpelacje. 

 
W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 

 
W tym miejscu Przewodniczący zarządził kilkuminutową przerwę w obradach 

spowodowaną kłopotami technicznymi związanymi z transmisją. Po przerwie niezwłocznie 
powrócono do realizacji porządku obrad. 
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W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
 

a) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pępowo” – projekt uchwały przedstawiła 
Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju Gospodarczego. Jak wyjaśniła, 
obowiązek przyjęcia programu opieki nad zwierzętami wynika z ustawy o ochronie zwierząt; 
jest on przyjmowany co roku, w terminie do końca marca. Podkreśliła, iż projekt uchwały 
przedłożony Radzie został zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii w Gostyniu, 
Gostyńskie Stowarzyszenie Przyjaciół Zwierząt „NOE”, a także przez koła łowieckie działające 
na naszym terenie. Nadmieniła, iż program jest w zasadzie w takim samym kształcie, jak 
w latach ubiegłych: nadal mamy jedno miejsce w schronisku dla zwierząt – jest to miejsce 
w Radlinie; mamy podpisaną umowę na usługi weterynaryjne w zakresie odławiania zwierząt 
czy opieki całodobowej; mamy też wyznaczone miejsce w gospodarstwie rolnym w celu 
zabezpieczenia zwierząt gospodarskich, które będą odebrane właścicielowi. Podsumowując 
swą wypowiedź stwierdziła, iż podjęcie uchwały jest zasadne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/189/2021 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pępowo” – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) przekazania na rzecz Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji 
w Strzelcach Wielkich części infrastruktury rozbudowanej oczyszczalni ścieków 
komunalnych w Pępowie – projekt uchwały omówiła Małgorzata Waleńska – kierownik WRG. 
Przypomniała, iż zakończyła się inwestycja związana z rozbudową oczyszczalni ścieków 
komunalnych w Pępowie. Mając na uwadze fakt, że zadania związane z wodociągami 
i sanitacją wsi na naszym terenie realizuje w naszym imieniu Międzygminny Związek 
Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich, zasadne jest przekazanie zarówno nowo 
powstałej, jak i zmodernizowanej infrastruktury do administrowania temu związkowi, z uwagi 
na to, że dysponuje on osobami posiadającymi fachową wiedzę i stosowne uprawnienia do 
gospodarowania i administrowania takimi obiektami i urządzeniami technicznymi. Nadmieniła, 
iż jest to użytkowanie odpłatne, a przekazanie tego obiektu w administrowanie w żaden sposób 
nie koliduje z pozyskanymi dofinansowaniami, ponieważ zostało z góry założone, że po 
rozbudowie i modernizacji obiekt ten zostanie przekazany na rzecz MZWiK. Podkreśliła, że 
gmina pozostaje właścicielem całego obiektu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/190/2021 w sprawie przekazania na rzecz Międzygminnego Związku Wodociągów 
i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich części infrastruktury rozbudowanej oczyszczalni ścieków 
komunalnych w Pępowie – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 
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c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla ścieżki rowerowej Pępowo – Wilkonice, gmina Pępowo – projekt 
uchwały przedstawiła Małgorzata Waleńska – kierownik WRG. Jak wyjaśniła, taka uchwała 
została podjęta już wcześniej, natomiast podczas weryfikacji jej treści – a konkretnie 
załączników graficznych – okazało się, że podczas dzielenia mapy wkradł się mały błąd, na 
skutek którego niewielki fragment ścieżki rowerowej nie został naniesiony na załączniku 
graficznym. Poinformowała, iż dla zachowania ciągłości infrastruktury planowanej do budowy 
konieczne jest ponowne podjęcie tej uchwały. 
- Przewodniczący – podsumował, iż jest to wyłącznie „kosmetyka”, a reszta się zgadza. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/191/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagos-
podarowania przestrzennego dla ścieżki rowerowej Pępowo – Wilkonice, gmina Pępowo – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
d) zmiany uchwały nr X/70/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 2019 roku 
w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego – przewodniczący 
poinformował, że uchwała ta została szczegółowo omówiona i przeanalizowana podczas 
wspólnego posiedzenia komisji stałych przez kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pępowie, Mariolę Żelazną, po czym zapytał, czy ktoś spośród radnych ma jakieś 
pytania lub chciałby zgłosić potrzebę ponownego omówienia uchwały. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/192/2021 w sprawie zmiany uchwały nr X/70/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 lipca 
2019 roku w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego – przewodniczący stwierdził, że 
w uchwale nie ma wielkich zmian, a ponadto została omówiona przez kierownik M. Żelazną. 
Zapytał, czy ktoś spośród radnych chciałby się jeszcze czegoś dowiedzieć lub o coś spytać. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/193/2021 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 
oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – uzasadnienie do projektu uchwały 
odczytała Skarbnik Gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się dokonanie 
zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
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Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do wydatków w dziale 600 Transport i łączność 
poprosił o wyjaśnienie, z czego wynika zwiększenie środków na zakup usług remontowych 
o 15.000,00 zł oraz z czego wynika zmniejszenie środków na wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych o 18.000,00 zł. 
- Skarbnik – wyjaśniła, że kwota 15 tys. zł związana z zakupem usług remontowych jest to 
kwota planowana w związku z naprawą chodników na terenie gminy, natomiast umniejszenie 
o 18 tys. zł wynika ze zmniejszenia o 20 tys. zł środków na zabudowę rowu i zwiększenia o 20 
tys. zł środków na opracowanie dokumentacji na budowę ul. Wiejskiej – co wynika z załącznika 
nr 3 do uchwały – wydatki majątkowe. 
- Przewodniczący – zapytał, czy wszystko się zgadza. 
- Radny Ireneusz Matyla – odpowiedział twierdząco. 
- Wójt – poinformował, iż pewne środki, co prawda nieduże, pozostały z kwoty uzyskanej ze 
zwrotu VAT-u, i zostaną przeznaczone na naprawę chodników w ramach jednego zadania. 
Dodał, iż nie wie, czy taka kwota wystarczy. 
- Przewodniczący – zapytał, czy realizacją tego zadania zajmie się gminna ekipa. 
- Wójt – stwierdził, że niekoniecznie. Wyjaśnił, iż będzie to zależało od zakresu planowanych 
prac. 
- Radny Ireneusz Matyla – oznajmił, iż cieszy go ten fakt, ponieważ kiedyś składał wniosek 
w tej sprawie. 
- Wójt – przyznał, iż teraz zaczyna się to pokazywać. 
- Przewodniczący – potwierdził, że faktycznie jest parę takich punktów. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/194/2021 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
g) rozpatrzenia petycji pt. „Alarm! STOP zabójczemu GMO – STOP niebezpiecznej 
szczepionce!” – opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Pępowo z dnia 10 
marca 2021 r. przedstawił radny Radosław Sobótka – przewodniczący Komisji. Opinia stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXV/195/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji pt. „Alarm! STOP zabójczemu GMO – STOP 
niebezpiecznej szczepionce!” – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Józef Śląski – przedstawił treść pisma dotyczącego wypowiedzenia umowy, które 
otrzymał z MZWiK w Strzelcach Wielkich. Kopia pisma stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
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Stwierdził, iż jest to bulwersujące i wczoraj interweniowali u niego mieszkańcy bloków. 
Podkreślił, iż nikt nie pozostawia nikomu możliwości jakiejkolwiek interpretacji. 
Poinformował, iż zadzwonił w tej sprawie do kolegi – adwokata, który stwierdził, iż radny „ma 
sobie tym wytrzeć pewną część ciała”, ponieważ w piśmie nie podano żadnej podstawy prawnej; 
nie można wypowiadać komuś umowy bez zawarcia, na jakiej podstawie umowa zostaje 
wypowiedziana. Kontynuując swą wypowiedź radny poinformował, że już ponad 50% osób 
mieszkających w osiedlowych blokach nie jest członkami spółdzielni mieszkaniowej, wobec 
czego nie wiadomo, w jaki sposób ci ludzie mieliby być rozliczani. Radny podkreślił, że 
spółdzielnia nie ma prawa go rozliczać za zużytą wodę, ponieważ od tego są Strzelce. 
Dalej radny oznajmił, iż starsi mieszkańcy poinformowali go, że do tej pory co miesiąc zgłaszali 
do Strzelec zużycie wody i płacili, a teraz otrzymują faktury co dwa miesiące. Radny 
zastanawiał się, dlaczego zmieniono częstotliwość rozliczeń. Zauważył, że starsi ludzie 
nierzadko mają niskie emerytury i powoduje to konieczność odkładania gotówki na zużytą 
wodę. Podsumował, że nie można w ten sposób postępować, po czym wniósł do przedstawicieli 
gminy w MZWiK o interwencję w tej sprawie w Strzelcach. Nadmienił ponadto, iż ludziom nie 
można odciąć wody, a po drugie, jeśli mieszkańcy nie są w spółdzielni, dlaczego spółdzielnia 
ma ich rozliczać i naliczać z tego tytułu „haracz” za usługę. 
- Przewodniczący – zapytał, czy takie pisma otrzymali wszyscy ci, którzy odłączyli się od 
spółdzielni. 
- Radny Józef Śląski – poinformował, że pisma otrzymali wszyscy mieszkańcy – także ci, 
którzy należą do spółdzielni. 
- Przewodniczący – zastanawiał się, czym to jest spowodowane, skoro mieszkańcy mają 
pozakładane liczniki. Zasugerował, że być może mieszkańcy nie płacili za wodę. 
- Radny Józef Śląski – odparł, że mieszkańcy otrzymują faktury i opłaty za wodę są uiszczane 
na bieżąco. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż w takim razie czegoś tu nie rozumie. 
- Wójt – przyznał, iż temat jest mu znany, ponieważ został przedstawiony przez dyrektora 
Mikołajskiego na ostatnim posiedzeniu zarządu. Stwierdził, iż temat nie został załatwiony do 
końca w taki sposób, jakby to faktycznie miało wyglądać, ponieważ pewne fakty umknęły 
zarządcom instalacji. Powołując się na słowa dyrektora wypowiedziane podczas posiedzenia 
zarządu wyjaśnił, że wypowiedzenia i zmiana sposobu naliczania opłaty wynikają z faktu, że 
każdy blok będzie miał jeden licznik główny i według wskazań tego licznika Strzelce naliczą 
opłatę; kwestią otwartą pozostaje, kto tę opłatę ureguluje. Stwierdził, że gdyby wszyscy 
mieszkańcy należeli do spółdzielni, nie byłoby problemu, ponieważ spółdzielnia musiałaby to 
rozliczyć, jednak w Pępowie jest specyficzna sytuacja – nie wszyscy mieszkańcy należą do 
spółdzielni czy do wspólnoty. Przyznał, iż zarząd będzie musiał się nad tym pochylić. 
Kontynuując swą wypowiedź wójt wyjaśnił, iż działania podjęte przez MZWiK wynikają 
z faktu, że mieszkańcy mają pozakładane w swoich łazienkach liczniki zużycia wody, które 
podczas remontów w wielu przypadkach zostały zabudowane w taki sposób, że nie można się 
do nich dostać, aby je wymienić, natomiast zgodnie z przepisami te liczniki muszą być 
wymieniane na nowe co 5 lat. Dodał, iż perspektywa rozkuwania łazienki, wyrzucania płytek 
oraz kwestia pokrycia związanych z tym kosztów stwarzają wiele problemów; stąd zamysł, 
żeby montować jeden licznik na cały blok i ewentualnie później wykonać rozprowadzenia, tzw. 
„choinki”. Nie wiadomo jednak, kto miałby to zrobić, kiedy i jakim kosztem. Wójt stwierdził, 
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iż dobrze byłoby, aby formalny wniosek w tej sprawie wpłynął do urzędu, co umożliwiłoby 
podjęcie rozmów ze Strzelcami w tej sprawie. Przyznał, iż zabrakło konsultacji z mieszkańcami, 
ponieważ nie sprzyjają temu trudne warunki, jednak być może przedstawiciel MZWiK będzie 
musiał poświęcić czas i spotkać się z przedstawicielami rodzin zamieszkujących poszczególne 
bloki oddzielnie np. w sali GOKSiAL, żeby szczegółowo wyjaśnić sprawę i wypracować jakieś 
rozwiązanie. 
- Przewodniczący – stwierdził, że jeśli jest licznik, to musi być do niego dostęp, a jego brak jest 
ewidentną winą mieszkańców danego lokalu. Dodał, że bez sensu jest, aby licznik był 
zabudowany i że właściciele domów jednorodzinnych nie zabudowują liczników. 
- Radny Józef Śląski – oznajmił, iż ludzie informowali go, że w ich mieszkaniach jest dostęp 
do liczników, a liczniki były wymienianie. 
- Przewodniczący – stwierdził, że w takim razie chodzi o dobrą wolę. 
- Wójt – poinformował, że sprawa dotyczy nie tylko Pępowa, ale też wszystkich blokowisk na 
terenie działania MZWiK – także tych w Krobi, w Pogorzeli i w Kobylinie. Zadeklarował, że 
będzie rozmawiał z włodarzami gmin należących do związku. Podkreślił, że trzeba będzie ten 
temat przedyskutować i znaleźć rozsądne rozwiązanie. 
- Przewodniczący – zapewnił radnego Józefa Śląskiego, iż mamy w MZWiK przedstawicieli, 
którzy zajmą się ta sprawą, wypracują jakiś konsensus. 
- Radny Józef Śląski – odparł, iż poinformuje o tym mieszkańców. 
- Przewodniczący – przypomniał radnym o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 
W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 

XXV sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


